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Uddannelsesudvalget for UCN Pædagogik 

1. Velkommen og præsentationsrunde 

Referat:  

Anne Krogh byder velkommen og mødedeltagerne præsenterer sig kort (se info ovenfor). 

2. Godkendelse af dagsorden  

Referat: Godkendt 
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3. Introduktion til udvalgsarbejdet v/Anne Krogh, Uddannelseschef 

Kommissorium og udvalgets rolle. I alt 30 min. 

Udvalget drøfter uddannelsesudvalgets kommissorium og forretningsorden med henblik på konkreti-

sering af evt. lokale forhold. Bilag 1, med forslag til konkretisering af forretningsordenen vedlægges.   

Kort introduktion til studieordning, dens funktion og udvalgets rolle i udviklingen af denne v/Gitte Or-

lowitz, uddannelsesleder 

Kort introduktion til årshjul for kvalitetssikring og udvalgets rolle i kvalitetsarbejdet v/ Signe Peder-

sen, konsulent. 

Referat:  

Anne Krogh orienterer om kommissorium og udvalgets rolle (se bilag 1). Alle grund-, efter- og vide-

reuddannelser ved UCN skal tilknyttes et uddannelsesudvalg. Der skal minimum for hvert uddannel-

sesområde ved UCN etableres et uddannelsesudvalg. Konkret nedsætter bestyrelsen et uddannel-

sesudvalg for hver uddannelse, eller for en mindre gruppe af fagligt nært beslægtede uddannelser.  

Uddannelsesudvalgets formål og opgave er at rådgive og indstille, og uddannelsesudvalget inddra-

ges ved udvikling af nye og eksisterende uddannelser.  

Der er 4 møder pr. år og et årsmøde for alle uddannelsesudvalg.  

Der er enighed om at fastholde tidspunktet ml. kl. 14 og 16, og at møderne oftest afholdes i Aalborg. 

Der kan være et formål med at holde et møde på et af de andre campusser men så skal der være 

med et formål, en rundvisning og med et emne.  

Der har tidligere været forskellige temamøder i uddannelsesudvalget med fokus på pædagoger i 

ældreområdet, frivillighed og andre temaer er blevet belyst. Der har ikke været temamøder i de se-

neste 2 år.  

Kommissorium godkendes. 

Gitte Orlowitz orienterer om studieordningen/bekendtgørelsen;  

På lokalt niveau skal der ved ændringer i studieordningen laves indstilling til uddannelsesvalget, 

som derefter bringes videre til UP (Uddannelsesledernetværket for Pædagoguddannelsen). 

På fællesdelen skal det derefter godkendes. 

Kommer der en revision af bekendtgørelsen, betyder det, at uddannelsesudvalget skal arbejde med 

det.  

I 2014 da bekendtgørelsen blev godkendt var der en fælles temadag, hvor der i løbet af dagen var 

lavet de store linjer til uddannelsestænkningen.  

AC-medarbejder Signe Pedersen, UCN orienterer om årshjulet for kvalitetssikring og uddannelses-

udvalgets rolle i kvalitetsarbejdet. I 2021 blev uddannelsen akkrediteret. Der er i UCN udarbejdet et 

system, hvor der bliver målt på kvaliteten af uddannelsen og fulgt op herpå. I UCN skal disse under-

søgelser underbygges af data. Der er eksterne/ministerielle undersøgelser, institutionelle undersø-

gelser, uddannelsesspecifikke/lokale undersøgelser og data fra eksterne.  

I efteråret 2021 var der en national evaluering af pædagoguddannelsen, hvor det blandt andet un-

dersøges hvordan arbejdsmarkedet ser ud i forhold til at afdække nærmere.  
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4. Strategi 2030 set gennem UCN Pædagogik v/ Anne Krogh 

I alt 1 time 

I 2020 godkendte bestyrelsen UCNs nye strategi for årene 2020 -2030. Den fælles strategi samler 

UCN om en mission, vision og 4 strategiske ambitioner. UCN Pædagogik er så småt påbegyndt 

strategirealisering. Uddannelsesudvalget drøfter strategien samt den foreløbige organisering som 

UCN Pædagogik har etableret som ramme for strategirealisering. Udvalget drøfter hvordan UCN 

Pædagogik sammen med de strategiske interessenter og udvalget kan ”gøre det sammen”. 

Bilag 2: Strategi 2030 

Referat: 

Anne Krogh orienterer om Strategi 2020-2030. Uddannelsesudvalget drøfter strategien samt den 

foreløbige organisering som UCN Pædagogik har etableret som ramme for strategirealisering. Der 

er etableret en masterplan for realisering af strategien, og uddannelsesudvalget skal være spar-

ringspartnere. Strategien rummer fire ambitionsområder;  

Et ambitiøst løft af UCNs forskning med målsætninger: 

- Effekt og værdi af alle forskningsaktiviteter 

- Øget ekstern finansiering af anvendelsesorienterede forskningsaktiviteter 

- Øget forskningskapacitet på tværs af hele UCN 

- Prioritering af styrkepositioner i den anvendelsesorienterede forskning 

Kompetente professionelle, der skaber samfundsværdi med målsætninger: 

- Højt fagligt kompetenceniveau 

- Styrket tværprofessionalitet 

- Digitalt kompetente studerende og kursister 

- Styrket refleksionsevne, handlekraft og selvstændighed 

Strategiske partnerskaber i hele værdikæden med målsætninger:  

- Styrket samarbejde med andre uddannelsesinstitutioner 

- Strategiske partnerskaber som vidensinstitution 

- Styrket samspil med praksis 

- Samarbejde om UCN’s rammevilkår 

Anne Krogh orienterer om strategiske initiativer på pædagoguddannelsen, hvor der er forsøgt at 

skabe nogle rammer herunder seks sigtelinjer for fremtidens pædagoger, fælles konference marts 

2020, fælles bud på fremtidens pædagoguddannelse del 1 og 2.  

Gitte Orlowitz viser organisationsdiagram med RPL-miljøer, der har en dialog og et samspil med 3 

faglige selskaber:  

- Praksisnær Neuropædagogik 

- Inklusion, diversitet og fællesskaber  

- Social retfærdighed og ligeværdig deltagelse 
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På UCN forskes der indenfor samfundsrelevante og praksisnære problemstillinger. Dette sker blandt 

andet inden for tre fokuserede satsninger, hvor UCN besidder særlige forskningsmæssige styr-

ker/styrkepositioner: 

- Sundhed og anvendt teknologi 

- Industriel Digital Transformation 

- In- og eksklusion i pædagogisk praksis.  

Gitte Orlowitz oplyser, at UCN tidligere havde fire forskningsprogrammer, der nu er lagt ned da 

forskning nu skal ud i områderne. Dvs. Anne Krogh er ansvarlig for forskning.  

Lene Tølbøll spørger ind til tidsrammen, hvortil Anne Krogh svarer  at det strategiske initiativ - RPL  - 

har eksisteret i ca. 10 år. Det er en inkluderende proces, og der er mange møder om strategi. 

Peter Kristensen bemærker, at virkeligheden sætter en anden dagsorden. Rekruttering har ikke væ-

ret prioriteret tidligere men fylder meget nu. I Aalborg, Rebild og Brønderslev kommune er der brug 

for mange pædagoger.  

Anne Krogh slutter emnet med at sige, at strategien kan være tema til et fremtidigt møde i uddannel-

sesudvalget. 

5. Rekrutteringsudfordringer både i uddannelse og arbejdsmarked 

I alt 30 min  

Der er begyndende rekrutteringsproblemer på det pædagogiske arbejdsmarked. KKR Nordjylland 

har derfor indstillet til ministeriet at pædagoguddannelsen i Nordjylland opdimensioneres med i alt 

103 pladser for studieåret 2022/23. Anne Krogh orienterer kort om UCNs rekrutteringsindsats op 

mod optagelsen i juli. Udvalget drøfter om der er ideer til andre tiltag – evt. i eget bagland.  

Referat: 

Anne Krogh indleder punktet med at oplyse, at der vil blive mangel på pædagoger pga. demografi – 

stigende børnetal og flere ældre, indfasning af minimumsnormering, faldende ungdomsårgange, la-

vere søgning til ordinær pædagoguddannelse (der er fald på ca. 20% af ansøgere) og risiko for tom-

pladser på ordinær uddannelse.  

Der opdimensioneres med i alt 103 pladser for studieåret 2022/2023, og disse pladser er fordelt på 

de tre afdelinger, Aalborg, Thisted og Hjørring. Der oprettes en ny filial i Rebild kommune fra som-

mer 2023 med udflyttede pladser fra Aalborg. Der er en strategisk meritpædagoguddannelse med 

KKR. Og der laves uddannelsesforsøg med Aalborg kommune om meritpædagoguddannelse med 

henblik på sporskifte – dette arbejde er pt. i gang og der formuleres en ansøgning.  

Anne Krogh orienterer om annoncering, videoer med studerende, SoMe, særlige studiepraktikmid-

ler, der er mulighed for at komme til en samtale med en studerende, uddannelse af tutor, onboar-

ding.  

Anne Krogh spørger uddannelsesudvalget om UCN Pædagogik har glemt eller overset muligheder 

ift. rekruttering til uddannelsen.  

Julie Borup Jensen forespørger på om nogle af de Playful learning aktiviteter, der er, kan det tages 

med ud i byrummet. Det skal ud i bylivet, evt. med en folder. Der findes f.eks. en ’skabende uge’ i 

Hjørring.  
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Peter Kristensen siger, at der skal laves særlig indsats på HF studierne.  

Susanne Højgaard foreslår mere SoMe og levende cases med videoer af studerende. Det kan over-

vejes om UCN kan linke op til disse.  

Mikael Høyer Johansen foreslår brugen af influencer og TikTok. Der skal laves videoer. 

Anton Vest nævner en kampagne om ’kvinder i forsvaret’ på Instagram, og et netværk hvor man kan 

komme til at tale med en studerende og foreslår, at der inviteres studerende til at være SoMe am-

bassadører.  

Kari Rune Jakobsen foreslår, at der spørges hos ansøgerne om, hvorfor de vælger pædagoguddan-

nelsen. 

Kan man bruge borgeres udtalelser til, hvad de har brug for?  

Mikael Høyer Johansen siger slutteligt, at det skal være en organiseret og fokuseret indsats.  

6. Skriftlig orientering 

Bl.a. Mødekalender for uddannelsesudvalget 

udskydelse af årsmøde fra d. 3/11-22 til forår 2023. Dato følger. 

Referat: 

Der udleveres skriftlig orientering om 

- Ny UCN bestyrelse  

- Efter- og videreuddannelsesprojektet ’Den mangfoldige Folkeskole’  

- Datoer for dimissioner i henholdsvis Aalborg, Hjørring og Thisted.  


